

motion for second reading and reference to a legislative committee of the said bill. Upon the presentation of such a report of the Striking Committee the same shall be deemed adopted;

(b) Once the said report is adopted the Speaker shall forthwith appoint the Chairman of the said committee from the Panel of Chairman, pursuant to Standing Order 69A;

(c) A legislative committee appointed pursuant to subsections (a) and (b) of this Standing Order, shall meet within the two sitting days next after the adoption of a motion for the second reading and reference to a legislative committee of the bill for which the membership of a legislative committee has been reported pursuant to subsection (a) and for which a Chairman has been appointed pursuant to subsection (b) of this Standing Order;

(d) In the event of no committee having been appointed, pursuant to subsections (a) through (c) of this Standing Order, upon the adoption of a motion for the second reading and reference of a bill to a legislative committee, the Striking Committee shall meet within one sitting day next thereafter and shall report the membership of the said legislative committee not later than 6.00 o'clock p.m. if the said day be a Monday, Tuesday, Wednesday or a Thursday and not later than 5.00 o'clock p.m. if the said sitting day be a Friday provided that when the report is ready for presentation the same shall be deposited with the Clerk of the House, printed in the *Votes and Proceedings* of that day, and deemed to have been adopted;

(e) Where a report of the Striking Committee has been deposited with the Clerk of the House pursuant to subsection (d) of this Standing Order the Speaker shall forthwith appoint the Chairman of the said legislative committee; and

(f) Where the membership of a legislative committee has been reported pursuant to subsection (d) of this Standing Order and where the Chairman of the said legislative committee has been appointed pursuant to subsection (e) of this Standing Order, the said legislative committee shall meet not later than the sitting day next thereafter."

That Standing Order 69(4)(b) be deleted and the following substituted therefor:

"(b) Changes in the membership and the list of alternates, of any standing, joint or special committee, shall be effective twenty-four hours after notification thereof, signed by the Member acting as the Chief Government Whip, has been filed with the Clerk of the Committee. Changes in the membership of a legislative committee shall be effective immediately after a notification thereof, signed by the Member acting as Chief Government Whip, has been filed with the Clerk of the Committee."

That Standing Order 69 be amended by deleting sections (5) through (13) inclusive and substituting the following therefor:

"(5) A special committee shall consist of not more than 15 Members. A legislative committee shall consist of not less than 20 members and not more than 30 members, excluding the Chairman.

(6) A majority of the members of a standing, special or a legislative committee shall constitute a quorum. In the case of a joint committee, the number of members constituting a

projet de loi à un comité législatif. Lorsque le Comité de sélection présente un tel rapport, celui-ci est réputé avoir été adopté.

b) Lorsque le dit rapport a été adopté, l'Orateur nomme sur le champ le président dudit comité, qui est choisi parmi le Comité des présidents, conformément à l'article 69A

c) Un comité législatif constitué conformément aux alinéas a) et b) du présent article se réunit dans les deux jours de séance qui suivent l'adoption d'une motion portant deuxième lecture et renvoi à un comité législatif du projet de loi pour l'étude duquel on a fait rapport de la liste des membres d'un comité législatif conformément à l'alinéa a) et pour laquelle étude un président a été nommé conformément à l'alinéa b) du présent article;

d) Si aucun comité n'a été constitué conformément aux alinéas a) à c) du présent article, lorsqu'une motion portant deuxième lecture et renvoi d'un projet de loi à un comité législatif est adoptée, le Comité de sélection se réunit dans le jour de séance qui suit et fait rapport de la liste des membres dudit comité législatif au plus tard à dix-huit heures si ledit jour est un lundi, mardi, mercredi ou jeudi, et au plus tard à dix-sept heures, si ledit jour est un vendredi, à condition que, lorsque le rapport est prêt à être présenté, celui-ci soit déposé auprès du greffier de la Chambre, publié dans les *Procès-verbaux* du jour et réputé avoir été adopté;

e) Lorsqu'un rapport du Comité de sélection a été déposé auprès du greffier de la Chambre conformément à l'alinéa d) du présent article, l'Orateur nomme sur le champ le président dudit comité législatif; et

f) Lorsqu'on a fait rapport de la liste des membres d'un comité législatif, conformément à l'alinéa d) du présent article, et lorsque le président dudit comité législatif a été nommé conformément à l'alinéa e) du présent article, ledit comité législatif se réunit au plus tard dans le jour de séance qui suit."

Qu'on supprime l'alinéa 69(4)b) et qu'on le remplace par ce qui suit:

«b) Les changements dans la liste des membres et celle des substituts de tout comité permanent, mixte ou spécial, s'appliquent vingt-quatre heures après que le député agissant comme whip en chef du gouvernement en ait déposé avis auprès du greffier du comité. Les changements dans la liste des membres des comités législatifs s'appliquent immédiatement après que le député agissant comme whip en chef du gouvernement en ait déposé avis auprès du greffier du comité.»

Qu'on modifie l'article 69 en supprimant les paragraphes 5 à 13 inclusivement et en les remplaçant par ce qui suit:

«(5) Un comité spécial compte au plus quinze membres. Un comité législatif compte au moins vingt et au plus trente membres, sans compter le président.

(6) La majorité des membres d'un comité permanent, spécial ou législatif constitue le quorum. Dans le cas d'un